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Protokol 
 

for  

 

virtuelt møde i bestyrelsen for Thisted Gymnasium  

 

21. oktober 2024 kl. 16-18.00 

 

 

 

 

Medlemmer:   Karen Louise Erichsen  

   Rasmus Johnsen  

Kim Lambertsen 

   Lisbeth Have Hoff 

   Peter Larsen 

   Jane Kær Rishøj 

   Lola Nedergaard Haugesen 

   Freja Nørgaard Stüker 

   Morten Bo Bertelsen 

   Anne Juhl Lauridsen 

   Bo Hove 

 

    

 

 

 

 

  

      

Afbud: Anne Juhl Lauridsen, Lola Nedergaard Haugesen 
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Dagsorden 

 

 

1. Siden sidst 

a) Orientering fra formand, rektor og øvrige bestyrelsesmedlemmer 

2. Orientering om regeringens forslag til reform af ungdomsuddannelserne 

3. Økonomisk status 

4. Prognose for budget 2025.  

5. Kapacitetsfastsættelse for skoleåret 2025/26 

6. Skolens kvalitetssystem og opfølgningsplan for 2024/2025 

7. Status på strategiarbejdet 

8. Bestyrelsens mødeplan for det kommende år  

9. Udvalg for valg af årets æresstudent  

10. Evt. 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bilag 

 

- Bilag 1: Kvartalsoversigt 

- Bilag 2: Opfølgningsplan for 2024/25 

- Bilag 3: De strategiske målsætninger 
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1. Siden sidst 

a. Orientering fra formand, rektor og øvrige bestyrelsesmedlemmer 

 

 

 

 

Rektor: 

• Siden sidste ordinære bestyrelsesmøde har der været både afsluttende eksaminer og en 

ganske vellykket dimission. Mht. eksamensresultater præsenteres det under 

dagsordenspunktet med kvalitetssystemet, så her nævnes blot, at alle elever bestod deres 

eksaminer og dimitterede dermed som studenter fra Thisted Gymnasium. 

• Der har været en god start på skoleåret både i forhold til første skoledag, aktivitetsdag, første 

fest og skolegangen generelt. Der har ikke været meget frafald/studieskift. Eleverne har lige 

valgt studieretninger, og stort set alle kunne få opfyldt deres 1. prioritet. Der var to elever, 

der ønskede den sproglige studieretning med tysk A, men det var for få til at oprette den. De 

valgte i stedet en sproglig studieretning med spansk A. 

• Skolens elever på 2. årgang har i uge 40 været på studierejser (fra Island til Athen), og 

samtidig var der besøg på skolen fra vores venskabsskole i Nanjing. Det var på alle måder 

en fantastisk uge, hvor gymnasiets sociale medier var fyldt med indtryk fra verden omkring 

os. 

• Generelt fungerer dagligdagen godt på skolen og samtidig er der mange gæster i huset: 

Skyum Idrætsefterskole (3 dages projekt med idræt), alle elever fra 4. klasse på Tingstrup 

skole til skolernes motionsdag på gymnasiet, hvor vores 1.g elever står for aktiviteterne, 

NV-festival for elever fra 8. klasse i kommunens skoler, og snart kommer elever fra Campus 

10 og har valgfag hos os. 
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2. Orientering om regeringens forslag til reform af ungdomsuddannelserne 

 

Sagsfremstilling: 

Regeringen har fremlagt et forslag til reform af ungdomsuddannelserne. Det er et ret omfattende 

forslag, som vi i skolens ledelse endnu ikke har haft tid til at sætte os grundigt ind i, men det vil ske 

i den kommende tid. Her skal nævnes nogle for Thisted Gymnasium betydningsfulde elementer i 

forslaget: 

1. Den nye reform skal træde i kraft i 2030. 

2. Den 2-årige hf-uddannelse afskaffes (VUC nedlægges endvidere som selvstændig 

institutionstype).  

3. Der kommer en ny 2-/3-årig ungdomsuddannelse kaldet epx (Erhvervs- og Professions-

gymnasium) med et optagelseskrav på 02. Denne uddannelses hovedformål skal være at 

forberede til erhvervs- og professionsuddannelserne, og placeres efter alt at dømme på de 

lokale erhvervsskoler, såfremt de findes i området, hvilket er tilfældet i Thisted. 

4. Karakterkravet til stx og hhx hæves til 6. 

5. Ideen er, at der skal være tre gymnasiale uddannelser: stx, hhx og epx. Det er uklart, hvad 

der præcist skal ske med htx, men det nævnes, at den kan lægges ind under f.eks. stx. 

Det er oplagt, at hver enkelt institution med stx og hf skal forholde sig til forslaget, og ligeledes skal 

Danske Gymnasier som varetager sektorens uddannelsesmæssige interesser forholde sig til, 

hvorledes den politisk skal søge at påvirke reformens endelige udformning. Der afholdes 

rektormøde i Nyborg medio november, hvor netop dette bliver et vigtigt tema. 

På bestyrelsesmødet gives en grundigere gennemgang af forslaget samt mulige konsekvenser for 

Thisted Gymnasium. 

Indstilling: 

Det indstilles at bestyrelsen drøfter den præsenterede reform med fokus på, hvorledes vi i første 

omgang skal forholde os til den både internt og eksternt. 

 

Beslutning: 

Skolens kommunikation både internt og eksternt skal foregå på et solidt vidensgrundlag. Derfor 

nedsættes en arbejdsgruppe, der skal arbejdet med reformen samt de forskellige udmeldinger, der 

må komme. Arbejdsgruppen består af Jane Kær Rishøj, Lisbeth Have Hoff samt rektor. Rektor 

sørger for kommunikationen i gruppen.  



Thisted Gymnasium  Bestyrelsen      
STX og HF                                                                      21.10.24 
 
 

 
 

5 
 

I forhold til gennemgangen af reformen vurderede bestyrelsen i første omgang, at der er både gode 

og bekymrende elementer i reformen. Det er positivt at give alle unge muligheden for at udskyde 

deres valg af videre uddannelse ligegyldigt om det er universitetsuddannelse, professionsuddannelse 

eller erhvervsuddannelse, og dette er netop en af ideerne bag epx.  

Bestyrelsen udtrykte bekymring for forslaget om øget karakterkrav til stx/hhx, da det vil ramme 

kønsmæssigt, socioøkonomisk samt etnisk skævt. Desuden er forslaget om at nedlægge hf-

uddannelsen bekymrende både lokalt og på landsplan, da hf-uddannelsen på alle måder løfter sin 

opgave, og lokalt set udgør omkring 30% af skolens elever. 

På denne baggrund ønsker bestyrelsen, at ledelsen laver en SWOT-analyse, hvor styrker, svagheder, 

muligheder og trusler for Thisted Gymnasium fremstilles i lyset af gymnasiets strategiske 

målsætninger. Denne analyse præsenteres på bestyrelsesmødet i december. 
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3. Økonomisk status (bilag 1: Kvartalsoversigt) 

 

 

Sagsfremstilling: 

 

Kvartalsoversigten pr. 30.09-24 præsenteres kort, og der gives en status på økonomien set i forhold 

til elevoptaget, reduktionen af personale samt bestyrelsens beslutning fra mødet i marts om, at der 

styres efter et kontrolleret underskud på driften i 2024. Der er foretaget en afvejet reduktion i 

personalet, men der er ikke skåret i driften på direkte elevrelaterede aktiviteter, og der foretages den 

nødvendige vedligeholdelse af skolens bygninger. På den baggrund gives en prognose behæftet med 

en vis usikkerhed for, hvorledes 2024 kan slutte økonomisk set. 

 

 

 

 

 

Indstilling: 

Vi indstiller, at bestyrelsen drøfter præsentationen samt tager stilling til, om den præsenterede 

retning for styringen af gymnasiets økonomi skal fortsættes. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutning: 

Der skal styres efter et kontrolleret underskud, hvor der skal være fokus på at bruge de nødvendige 

økonomiske midler, og samtidig udvise passende mådehold. 
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4. Prognose for budget 2025 

 

Sagsfremstilling: 

Der gives en prognose for indtægten for 2025 baseret på et skøn for elevoptaget til næste skoleår. 

Dette skøn er sat til 100 for stx og 45 for hf på baggrund af, at det potentielle elevgrundlag næste år 

er nogenlunde som i år, og da næste års søgefrekvens til de forskellige ungdomsuddannelser ikke 

kan forudsiges, budgetteres der særligt for stx’s vedkommende, hverken positivt eller negativt. Da 

antallet af klasser på denne baggrund vil falde med forventeligt 2 budgetteres med en nødvendig 

reduktion i lønudgifter. 

På denne baggrund præsenteres en overordnet ramme for budgettet, hvor der på nuværende 

tidspunkt er indregnet forventninger til alle kendte ”faste” udgifter som el, varme, vand osv.   

Hertil skal bemærkes, at finanslovsforslaget indeholder en såkaldt taxameterreform, der ændrer 

noget på forskellige dele af taxameteret, men vores beregninger viser, at det samlet ikke ændrer ved 

det samlede tilskud for en skole som vores. Hensigten er at støtte mindre gymnasier i såkaldte 

”landområder”, men desværre fordeler den fremlagte model ikke helt midlerne, så det nødvendigvis 

kommer de mest ”trængende” gymnasier til gode. Dette bliver kort forklaret på mødet. 

 

Indstilling: 

Den præsenterede ramme for budget 2025 drøftes, og det indstilles, at bestyrelsen som minimum 

tager stilling til 

• Rammen for reduktion af lønudgifter 

• Ramme for økonomiske midler til udvikling/implementering af skolens strategi. 

 

Beslutning: 

På bestyrelsesmødet til december (hvor budget 2025 skal præsenteres og godkendes), skal der 

redegøres for, hvorledes reduktionen af lønudgifter skal ske. Det er nødvendigt, at gymnasiet har 

den nødvendige kapacitet til både drift og udvikling af skolen.  

Der skal afsættes tilstrækkelige midler til implementering af strategien, og i den forbindelse skal der 

ligeledes være den nødvendige økonomi til markedsføring af gymnasiet (bestyrelsen foreslår i 

denne forbindelse, at gymnasiet laver en kommunikationsstrategi). 
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5.  Kapacitetsfastsættelse for skoleåret 2025/26 

 

Sagsfremstilling: 

I forhold til kapacitetsfastsættelse er det første trin, at ministeriet udmelder en såkaldt teknisk 

beregningsmæssig kapacitet. Den er 116 stx og 60 hf. Næste skridt er, at alle skoler indberetter 

eventuelle ønsker om justering af den beregningsmæssige kapacitet. 

MIO indstillede, at vi indberetter 130 stx og 60 hf, da det potentielle elevgrundlag muliggør 130 på 

stx (elevgrundlaget næste år er som i år, hvor hhx fik ca. 130), og da 60 på hf er en god øvre 

kapacitet at kunne arbejde med næste år. 

Da der var deadline for indberetning af ønsker til kapacitet ultimo september, og derfor drøftede 

rektor og formandskabet MIO’s indstilling. Formandskabet forhåndsgodkendte MIO’s indstilling. 

  

 

Indstilling: 

Det indstillet, at bestyrelsen tager formandskabets forhåndsgodkendelse til efterretning. 

 

 

 

 

 

 

Beslutning: 

Bestyrelsen tager formandskabets forhåndsgodkendelse til efterretning. 

 

 

 

 



Thisted Gymnasium  Bestyrelsen      
STX og HF                                                                      21.10.24 
 
 

 
 

9 
 

6. Skolens kvalitetssystem og opfølgningsplan for 2024/2025 (bilag 2: Opfølgningsplan for 

2024/25) 

 

Sagsfremstilling: 

På baggrund af arbejdet i skolens kvalitetssystem udarbejdes ved begyndelsen af hvert skoleår en 

opfølgningsplan. Denne opfølgningsplan indeholder resultaterne af arbejdet i skolens 

kvalitetssystem det foregående skoleår, som naturligt er en opfølgning af sidste skoleårs 

opfølgningsplan. Det er lovgivningsmæssigt bestemt, at bestyrelsen skal orienteres om denne plan. 

Opfølgningsplanen for 2024/2025 præsenteres. 

 

 

 

 

Indstilling: 

Det indstilles, at bestyrelsen kommenterer og stiller opklarende spørgsmål til opfølgningsplanen. 

 

 

Beslutning: 

Der blev spurgt ind til den i opfølgningsplanen beskrevne reducering af klasseteams, og der blev 

udtrykt bekymring for, om det kan resultere i, at for meget af arbejdet omkring klasserne kommer til 

at ligge hos en enkelt lærer. 

Bestyrelsen henstiller endvidere til, at arbejdet med opfølgningsplanen tænkes ind i forhold til 

gymnasiets strategi. 

 

 

 

 



Thisted Gymnasium  Bestyrelsen      
STX og HF                                                                      21.10.24 
 
 

 
 

10 
 

7. Status på strategiarbejdet (bilag 3: De strategiske målsætninger) 

 

Sagsfremstilling: 

De strategiske målsætninger, som vi lavede på seminaret, har været drøftet i MIO, hvor de blev 

positivt modtaget. Der var lidt kommentarer, som formandskabet og rektor siden har indarbejdet. 

Derfor er målsætningerne nu klar til at blive omsat til handleplaner. 

Skolens ledelse har i samarbejde med MIO og elevrådets bestyrelse lavet et forslag til en ramme for 

inddragelse af hele skolen i arbejdet med at omsætte målsætningerne til handling. Denne ramme er, 

at vi vil afvikle to arrangementer, hvor elever og personale inddrages i arbejdet med 

handleplanerne, der skal bringe os nærmere de opsatte strategiske mål.  

• Første arrangement afholdes den 8. november fra 12 til ca. 14. Denne eftermiddag skal alle 

elever inddrages i ”produktionen” af ideer til handlinger, og lærernes opgave bliver at være 

facilitatorer i denne proces.  

• Den 29. november vil vi afholde en dag fra 12 til ca. 22, hvor personalet skal komme med 

input til handleplanerne. MIO indstillede, at denne dag om muligt skulle inkludere en 

overnatning og et socialt arrangement. Det er med i vores overvejelser, men der er et 

økonomisk aspekt i dette og et planlægningsmæssigt aspekt. 

Der arbejdes desuden på at lave en tidsplan for arbejdet med at udforme handleplanerne på 

baggrund af inputtet fra elever og personale. 

På mødet præsenteres den endelige formulering af de strategiske målsætninger. Desuden skitseres 

programmerne for inddragelse af elever og personale, og endelig præsenteres et udkast til tidsplan 

for udarbejdelse af handleplaner. 

Indstilling: 

Bestyrelsen drøfter og godkender den endelige formulering af de strategiske målsætninger. Desuden 

drøftes og kommenteres forslaget til inddragelse af elever og personale samt udkastet til tidsplan for 

arbejdet med handleplaner. 

 

Beslutning: 

Bestyrelsen godkender den endelige strategi, og bakker ligeledes op om de fremlagte planer for 

elev- og personale-inddragelse. 
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8. Bestyrelsens mødeplan for det kommende år  

 

Sagsfremstilling: 

Der skal fastlægges et tidspunkt for december-møde, hvor budget 2025 skal godkendes. Der skal 

foreslås mulige tidspunkter for mødet i marts, hvor PwC deltager, da årsrapport og protokollat skal 

præsenteres og godkendes. På baggrund af disse forslag aftales med PwC, hvornår mødet i marts 

skal afholdes. Om muligt aftales dato for det virtuelle møde i maj 2025. 

 

Indstilling: 

De nævnte tidspunkter fastlægges. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutning: 

Der afholdes bestyrelsesmøde den 18. december på Thisted Gymnasium. Mødet er fra 16 til 19. 

Skolens revisor kontaktes mhp. at fastlægge datoen for mødet i marts, hvor årsrapporten og 

revisionsprotokollatet skal præsenteres og godkendes. Bestyrelsen foreslår den 24. marts eller den 

31. marts. 

Rektor skal foreslå en dato for det virtuelle bestyrelsesmøde i maj. Forslaget er den 27. maj fra 16 

til 18. 
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9. Udvalg for valg af årets æresstudent 

 

Sagsfremstilling: 

Hvert år indstilles og udnævnes en æresstudent, som har taget sin eksamen fra Thisted Gymnasium. 

Proceduren for udnævnelsen er: 

• Der nedsættes hvert år et udvalg bestående af rektor, et medlem udpeget af bestyrelsen, et 

medlem udpeget af elevrådet samt to lærere. 

• Senest den 15. januar kan man indsende forslag til kandidater til at modtage prisen. Forslag 

sendes enten til skolens mail eller til rektor. 

• Udvalget mødes hvert år ultimo januar og beslutter, hvem der skal opfordres til at modtage 

udnævnelsen. 

• Udvalget tager kontakt til kandidaten og aftaler, at kandidaten modtager prisen til årets 

dimission samt holder en ”dimittend-tale”. Alternativt overrækkes prisen ved skoleårets 

begyndelse, hvor æresstudenten holder et foredrag for hele skolen. 

• Udvalget drager omsorg for, at der udarbejdes pressemeddelelser m.v. i forbindelse med 

arrangementet. 

 

 

 

Indstilling: 

Det indstilles at bestyrelsen vælger en repræsentant til udvalget. 

 

Beslutning: 

Rasmus Johnsen er valgt som repræsentant til udvalget. 
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10. Eventuelt 

________________________________________________________________________________ 
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Underskrifter: 

 

 

 

 Karen Louise Erichsen  _______________________ 

 

 Rasmus Johnsen  _______________________ 

  

John Kim Pedersen   _______________________ 

 

Lisbeth Have Hoff  _______________________ 

  

Peter Larsen   _______________________ 

  

Jane Kær Rishøj  _______________________ 

  

Freja Nørgaard Stüker  _______________________ 

  

Lola Nedergaard Haugesen   _______________________ 

  

Morten Bo Bertelsen  _______________________ 

  

Anne Juhl Lauridsen  _______________________ 

  

Bo Hove   _______________________ 

 

 

 


